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В статье рассматривается процесс становления и развития некоторых элементов субъективной 
стороны правонарушения в российском праве XI–XVI веков. Автор выявил в русском средневековом 
законодательстве зачатки таких институтов, как вина, прямой и косвенный умысел, неосторожность в 
форме небрежности, мотив и цель совершения противоправного деяния. Позиция автора изложена с 
применением современного терминологического аппарата юриспруденции.
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Th e article discusses the process of formation and development of some elements of the subjective 
side of the off ense in the Russian law of the XI–XVI centuries. Th e author revealed in the Russian medi-
eval legislation the beginnings of such institutions as wine, direct and indirect intent, negligence in the 
form of negligence, the motive and purpose of committing a wrongful act. Th e position of the author is 
set forth with the use of the modern terminological apparatus of jurisprudence.
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